
 
Vragen kapoperatie boomsingels Schagen. 

 

Nieuwsbericht in het NHD op zaterdag 3 december jl.: 

De gemeente begint na het weekend met het uitdunnen van boomsingels in de stad Schagen. 

In totaal worden 210 bomen gekapt. De kapoperatie is nodig omdat achterstallig onderhoud 

is ontstaan aan de bomen in de gemeente Schagen. 

  

In het coalitieakkoord staat dat het verwijderen van bomen en takken wordt beperkt tot 

plaatsen waar gevaar voor omstanders ontstaat.  

1- Was kap noodzakelijk, omdat er sprake was van gevaar voor omstanders? 

Niet direct, maar in de nabije toekomst wellicht mogelijk, door nu dit onderhoud uit te voeren is 

gevaar in de toekomst verminderd en is de levensduur (lees vitaliteit) van de overige bomen 

gewaarborgd. Hierdoor kan de bomenrij juist “ouder” worden en langer duurzaam in stand 

worden gehouden.    

Docent bosbeheer en  –exploitatie aan een hogeschool in de groensector, Antoon Kienhuis, 

geeft de volgende professionele visie aangaande de definitie van dunning: 

“Het begrip dunnen is een maatregel die alleen toegepast wordt in bosbeheer, en zeker niet 

bij het beheer van laanbomen, met uitzondering van populieren in de jonge levensfase. 

Dunningen moeten dan ook niet uitgevoerd worden in laanbomenrijen. De enige maatregel, 

die in laanbomenbeheer gangbaar is, is om als de laanbomen in hun vervalfase geraakt zijn, 

een laan in één keer te vervangen.” 

2- Bent u op de hoogte van de visie van Dhr. Antoon Kienhuis? 
3- Past deze binnen de visie van uw groenbeheer? 
4- Welke mogelijkheden voor boomonderhoud zijn er onderzocht? 
5- Waarom is er gekozen voor kap? 

 
Er zijn verschillende meningen / visies aangaande boombeheer welke nogal van elkaar 
verschillen, de visie van de heer Kienhuis is er hier een van.  
Een factor die erg van belang was/is bij dit project is de plantafstand welke in het verleden 
(volgens oude gebruiken) is bepaald. Hier is bij aanleg gekozen om met een zogenaamd 
blijver/wijker systeem te werken, waarbij meerdere bomen op een kortere afstand in de rij of 
bij elkaar werden geplant.  
 
Tegenwoordig wordt er direct gekozen (waar mogelijk) voor een grotere plantafstand welke 
in de lijn van de heer Kienhuis past. Dit is het beeld wat we met het huidige groenbeheer (lees 
beleid) voor ogen hebben, te weten: een groen, vitaal en gezond bomenbestand. 



 
Gezien de situatie voor het dunnen is er gekozen voor het kappen van de wijkers omdat deze 
laanstructuren nu eenmaal zo zijn aangeplant.  
 
Natuurlijk is er serieus gekeken naar de toestand van de diverse bomen en daar waar het kon 
zijn dan ook de bomen blijven staan, m.a.w. niet alle te dunnen bomen zijn gekapt. Voor 
sommige bomen was het gewoon te laat en brachten we meer schade aan als deze wel 
gekapt zouden worden. 

 
Uit onderzoek is gebleken dat de gemiddelde leeftijd van bomen binnen de bebouwde kom 
steeds lager worden doordat bomen steeds sneller worden gekapt. 
6- Hoe kan een boom zo nog een ‘monumentale status’ krijgen? 

 
De gemiddelde leeftijd van een boom in stedelijk gebied ligt tegenwoordig op ca. 28 jaar, dit 
komt door vele factoren, bijvoorbeeld renovatie van een wijk, boom ziekten en aantastingen, 
kabel en leiding werkzaamheden, klimaatveranderingen etc etc. Bomen met een 
monumentale status zijn dan ook gewaarborgd in de APV (zie bomenlijst monumentale / 
bijzondere bomen). 
 
Hiernaast is leeftijd niet de enige eis voor een boom om een monumentale status te krijgen, 
momenteel zijn we bezig om een groene kaart model te maken voor de gemeente Schagen 
waarbij alle bomen beoordeeld zullen worden op waarde voor de omgeving en er naar 
verwachting meer bomen op de bijzondere / monumentale bomenlijst zullen worden 
geplaatst. 

 
In de wet staat dat u de boom niet mag kappen als daarin een bewoond vogelnest of een nest 
van een vogelsoort die steeds naar dat nest terug komt (b.v een spechtenhol) aanwezig is. 
Kappen mag ook niet als de boom ‘gebruikt’ wordt door vleermuizen of als er beschermde 
planten in groeien. 
7- Is dit bij deze bomen voor de kap onderzocht? 

 
Wij hebben conform het door de raad vastgestelde protocol “Gedragscode Flora- & Faunawet 
afdeling bestendig beheer Gemeente Schagen” gehandeld welke hiernaast is goedgekeurd 
door het ministerie Economische Zaken. 
 
 Dit houdt in dat er een QuickScan op alle te dunnen bomen is uitgevoerd en daar waar nodig 
nader onderzoek is uitgevoerd. 
 
 Er zijn in dit verhaal 6 bomen voor nader onderzoek aangewezen en die zijn op dit moment 
nog niet gekapt. 
 
 

8- Is er ruimte geboden aan de inwoners om over de kap van de bomen hun mening kenbaar te 
maken? 
 
Alle direct betrokkenen zijn door middel van een persoonlijke brief geïnformeerd waarbij men 
de ruimte had om te kunnen reageren, verder heeft communicatie plaats gevonden via 
Facebook, gemeentenieuws en de site van de gemeente Schagen zelf. 

 
Wens4U [Wij en Schagen voor u] Merieke Bredewold 

 


